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Rada Powiatu w Końskich

Sesja Rady Powiatu

Protokół nr XIX/2020

XIX Sesji Rady Powiatu w Końskich odbytej w dniu 29 września 2029 r. w sali konferencyjnej
Starostwa Powiatowego w Końskich.

" "

Obrady rozpoczęto 29 września 2020 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:51 tego samego
dnia .

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.

Obecni:
1. Dariusz Banasik
2. Lilla Brożyna

3. Michał Cichocki
4. Marian Domagała

5. Dorota Duda
6. Grzegorz Jóźwik

7. Zbigniew Kowalczyk
8. Marian Król
9. Łukasz Kubka
10. Czesław Kurcbart
11. Jarosław Lasota
12. Danuta Leśniewicz

13. Wojciech Owczarek
14. Jolanta Pacocha
15. Paweł Pękala

16. Grzegorz Piec
17. Robert Plech
18. Wiesław Skowron
19. Bogdan Soboń

20. Jarosław Staciwa
21. Beata Zbróg

Ad.l.
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk otworzył XIX sesję Rady Powiatu
w Końskich. Poinformował, że obrady sesji są transmitowane .i utrwalane za pomocą urządzeń

rejestrujących obraz i dźwięk w związku z obowiązkiem ustawowym. Powitał radnych Rady
Powiatu w Końskich oraz przybyłych gości . Stwierdził, że sesja" zwołana została zgodnie
z postanowieniami ustawy o samorządzie powiatowym oraz ze Statutem Powiatu. Stwierdził,

że w sesji bierze udział 20 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego

21 radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.

Ad.2.
Przyjęcie porządku obrad.
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Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poinformował, że wszyscy radni
otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji projekt porządku obrad. Przypomniał, że zgodnie
z § 11 ust. 4 Statutu Powiatu Rada może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną

większością głosów ustawowego składu Rady,

Przewodniczący Rady Powiatu odczytał wniosek Zarządu Powiatu o rozszerzenie porządku

obrad o projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Zespołu

Opieki Zdrowotnej w Końskich za 2019 rok , zaproponował aby projekt uchwały rozpatrywany
był w punkcie 5[,

Wobec braku uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie porządku

obrad.

Glosowano wniosek w sprawie:
rozszerzenie porządku obrad.

Wyniki glosowania
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU:O, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20)
Dariusz Banasik, Lilia Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz
Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk, Marian Król , Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Danuta
Leśniewicz, Wojciech Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec , Robert Plech,
Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, JarosławStaciwa, Beata Zbróg
NIEOBECNI (1)
Jarosław Lasota

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk stwierdził, że Rada Powiatu
jednogłośnie przyjęła wniosek o rozszerzenie porządku, a następnie poddał pod głosowanie

rozszerzony porządek obrad obejmujący:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie pomiędzy sesjami.
4. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich za I półrocze 2020 roku.
5. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawie:

a. zmiany uchwaływ sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koneckiego na lata
2020-2026,

b. zmian w budżecie Powiatu Koneckiego na 2020 L,

c. pozbawienia kategorii drogi powiatowej ul. Spółdzielczej i ul. Wjazdowej w Końskich,

d. zaliczenia do kategorii drogi powiatowej ulicy Leśnej w Końskich,

e. oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich za rok
2019,

f.zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego ZespołuOpieki Zdrowotnej w Końskich

za 2019 rok,
g. zmiany uchwały Nr XXIII/3/2001 Rady Powiatu w Końskich z dnia 7 lutego 2001 L

W sprawie przystąpienia Powiatu Koneckiego do stowarzyszenia pod nazwą Towarzystwo
Wspierania Rozwoju Powiatu "Wszechnica Konecka".

6. Przyjęcie protokołu wraz z wnioskami z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną.
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7. Sprawy różne.

8. Zamknięcie obrad XIX sesji Rady Powiatu.

Przed przystąpieniem do głosowania sprawdzono quorum.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad.

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O

Wyniki imienne:
ZA (21)
Dariusz Banasik, Lilia Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz
Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk, Marian Król , Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota,
Danuta Leśniewicz, Wojciech Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Robert
Plech, Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, Jarosław Staciwa, Beata Zbróg

PrzewodniczącRady Powiatu stwierdził, że Radajednogłośnieuchwaliła porządek obrad sesji.

Ad.3.
Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie pomiędzy sesjami przedstawiał

Starosta Grzegorz Piec.

Dyskusji nie przeprowadzono.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk stwierdził, że sprawozdanie zostało

przyjęte.

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie pomiędzy sesjami stanowi integralną

część niniejszego protokołu.

Ad.4.
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich za I półrocze 2020
roku przedstawił Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich Jacek Werens .

W dyskusji wzięli udział:

Radny Wojciech Owczarek zapytał o wysokość wydatkowanych środków na aktywne formy
przeciwdziałania bezrobociu w I półroczu bieżącego roku porównując do analogicznego okresu
roku ubiegłego .

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich Jacek Werens poinformował, że łączna

kwota na aktywizację osób bezrobotnych w roku 2019 wyniosła 10 300 000 zł, natomiast kwota
środków zaangażowanychw roku bieżącym w okresie do 30 czerwca wynosi 6 873 607 zł plus
środki wykorzystane na tarczę antykryzysową w wysokości 27677460 zł. Dodał, że suma
wydatkowanych w bieżącym roku środków na działania w ramach tarczy antykryzysowej oraz
aktywizacjęosób bezrobotnych wynosi 34 551 607 zł i jest prawie trzy razy większa niż w roku
ubiegłym, a do końca roku pozostały jeszcze trzy miesiące, nabory są otwarte a więc kwota
ta będzie jeszcze większa.
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Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk zapytał, czy przyrost bezrobocia
spowodowany jest zwolnieniami pracowników przez pracodawców, ponieważ głównym

założeniem wprowadzenia tarcza antykryzysowej była pomoc dla przedsiębiorców w celu
utrzymania miejsc pracy.

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich Jacek Werens odpowiedział, że wzrost
bezrobocia nastąpił w miesiącu kwietniu i w tym też miesiącu ruszyła realizacja zadań

wynikająca z tarczy antykryzysowej. Dodał, że miesiąc ten był czasem niepewności wśród

pracodawców, zmniejszyła się liczba zgłaszanych miejsc pracy przez pracodawców, zmniejszyła
się również liczba osób podejmujących pracę stąd można zaobserwować wzrost bezrobocia.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk skierował słowa uznania dla
pracowników Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich, ponieważ spotkał się z opiniami, że PUP
bardzo sprawnie poradził sobie z napływającymi wnioskami według innych powiatów, gdzie
były problemy.

Radny Michał Cichocki zapytał, czy w drugiej połowie roku tendencja wzrostowa utrzymuje
się, czy zauważone zostało zatrzymanie i jak te perspektywy będą się kształtować do końca roku.

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich Jacek Werens poinformował, że tendencja
wzrostowa utrzymuje się. Dodał, że wzrost bezrobocia zauważalny jest od początku kwietnia
i utrzymuje do dnia dzisiejszego.

Na tym dyskusję zakończono.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła

do wiadomości przedmiotowe sprawozdanie.

Sprawozdanie stanowi integralną część niniejszego protokołu.

Ad.5.
Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koneckiego na lata
2020-2026,

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały był omawiany na Komisji
Praworządności i Bezpieczeństwa Publicznego oraz Budżetu, Rolnictwa, Zdrowia i Oświaty.

Komisje pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt.

Skarbnik Powiatu Edyta Drążkiewicz omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koneckiego na lata 2019-2026.

Dyskusji nie przeprowadzono.

PrzewodniczącyRady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Glosowano w sprawie:
zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koneckiego na lata
2020-2026.
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Wyniki glosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: °
Wyniki imienne:
ZA (21)
Dariusz Banasik, Lilla Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda , Grzegorz
Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk, Marian Król , Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota,
Danuta Leśniewicz, Wojciech Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Robert
Plech, Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, Jarosław Staciwa, Beata Zbróg

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Rada jednogłośnie podjęła Uchwalę

Nr XIXl37/2020 w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Powiatu Koneckiego na lata 2020-2026.

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.

b) zmian w budżecie Powiatu Koneckiego na 2020 r.,

Skarbnik Powiatu Edyta Drążkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian
w budżecie Powiatu Koneckiego na 2020r.

Pytań nie było. Dyskusji nie przeprowadzono.

PrzewodniczącyRady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poddałprojekt uchwały pod głosowanie.

Glosowano w sprawie:
zmian w budżecie Powiatu Koneckiego na 2020 r.

Wyniki glosowania
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: °
Wyniki imienne:
ZA (20)
Dariusz Banasik, Lilla Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz
Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk, Marian Król , Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Danuta
Leśniewicz, Wojciech Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Robert Plech,
Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, JarosławStaciwa, Beata Zbróg
PRZECIW (1)
Jarosław Lasota

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Rada większością głosów podjęła Uchwalę

Nr XIXl38/2020 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Koneckiego na 2020 r.

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.

c) pozbawienia kategorii drogi powiatowej ul. Spółdzielczej i ul. Wjazdowej w Końskich,

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poinformował,że projekt uchwały był

omawiany na Komisji Praworządności i Bezpieczeństwa Publicznego oraz Budżetu, Rolnictwa,
Zdrowia i Oświaty . Komisje pozytywnie zaopiniowałyprzedmiotowy projekt uchwały.

5



W dyskusji wzięli udział:

Radny Michał Cichocki zapytał czy uchwałą objęty jest odcinek ulicy Wjazdowej od nowo
wybudowanego zbrojenia terenów przemysłowychz obwodnicą, ponieważ do uchwały nie ma
załącznika graficznego.

Dyrektor Powiatowego ZarząduDróg StanisławMościńskipoinformował, że przekazywany
jest cały odcinek ulicy Wjazdowej na długość 615 metrów.

Radna Beata Zbróg oznajmiła, że cieszy się, iż ta zamiana doszła do skutku. Zwróciła się

z prośbą do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, aby miał na uwadze ulicę Leśną, ponieważ

mieszkańcy przyzwyczajeni byli do tego , że ulica zawsze była odśnieżona i czysta.

Na tym dyskusję zakończono.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
pozbawienia kategorii drogi powiatowej ul. Spółdzielczej i ul. Wjazdowej w Końskich.

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: °
Wyniki imienne:
ZA (21)
Dariusz Banasik, Lilla Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz
Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk, Marian Król , Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota,
Danuta Leśniewicz, Wojciech Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Robert
Plech, Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, Jarosław Staciwa, Beata Zbróg

PrzewodniczącyRady Powiatu Zbigniew Kowalczyk stwierdził, że Radajednogłośniepodjęła

UchwałęNr XIXJ39/2020 w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej ul. Spółdzielczej

i ul. Wjazdowej w Końskich.

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.

d) zaliczenia do kategorii drogi powiatowej ulicy Leśnej w Końskich,

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował,że projekt uchwały był omawiany na Komisjach
stałych Rady Powiatu i uzyskał pozytywne opinie.

Dyskusji nie przeprowadzono.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poddał projekt uchwały pod
głosowanie.

Głosowano w sprawie:
zaliczenia do kategorii drogi powiatowej ulicy Leśnej w Końskich.
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Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: °
Wyniki imienne:
ZA (21)
Dariusz Banasik, Lilla Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz
Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk, Marian Król, Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota,
Danuta Leśniewicz, Wojciech Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Robert
Plech, Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, Jarosław Staciwa, Beata Zbróg

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę

Nr XIXl40/2020 w sprawie zaliczenia do kategorii drogi powiatowej ulicy Leśnej w Końskich.

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.

PrzewodniczącyRady Powiatu ogłosił20 - minutową przerwę.

Wznowiono obrady sesji.

e) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich za rok2019,

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji
ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich za rok 2019 był omawiany
na posiedzeniach Komisji przez Zastępcę Dyrektora do spraw finansowych Panią Beatę Wójcik
oraz Naczelnika Wydziału Polityki Społecznej , Oświaty i Zdrowia Pana Krzysztofa Stacherę.

Komisje pozytywne zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały.

Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich Wojciech Przybylski przedstawiał

sytuację ekonomiczno-finansowąZespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich za rok 2019.

W dyskusji wzięli udział:

Radny Marian Król zapytał, czy zatwierdzone sprawozdanie za 2019 rok spowoduje
definitywny koniec problemów jakie wynikają z niezatwierdzonego sprawozdania za 2018 rok
dla jednostki zarządzanej przez dyrektora.

Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich Wojciech Przybylski odpowiedział,

że prowadzi rozmowy z Bankiem Gospodarki Krajowej oddział w Kielcach jednak uważa,

że niezatwierdzenie sprawozdania najprawdopodobniej spowoduje negatywną ocenę banku
w sprawie uzyskania kredytu. Dodał, że bank bardzo wysoko ocenia ZOZ w Końskich, jednak
decyzje zapadają w centrali, gdzie eksperci biorą pod uwagę głównie zatwierdzony plan
finansowy. Nadmienił, że uzyskanie kredytu w przypadku aktywów ujemnych jest niemożliwe,
ponieważ eksperci biorą pod uwagę zatwierdzony plan finansowy , stan aktywów oraz
zobowiązania. Zespół Opieki Zdrowotnej spełnia dwa kryteria: dodatnie aktywa oraz brak
zobowiązańwymagalnych - jako jeden z 10 szpitali w Polsce , który zobowiązań wymagalnych
nie posiada. Reasumując stwierdził, że rok 2020 będzie tragiczny w zakresie finansów
publicznych, jeżeli NFZ spełni swoje deklaracje, ponieważ ZOZ w Końskich w związku

z pandemią nie zrealizował kontraktów na około dziesięć milionów i NFZ od września będzie

płacił według realnego wykonania a nie według ryczałtu. Dodał, że na dzień dzisiejszy wszystkie
płatności są realizowane w terminie.
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Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk zapytał czy program naprawczy
funkcjonuje i czy przyniósł jakieś efekty.

Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich Wojciech Przybylski poinformował,

że głównym celem programu naprawczego, który przyniósłby duże efekty była między

innymi redukcja odpisu świadczeń socjalnych, jednak po spotkaniu ze związkami nie otrzymał

zgody , aby obniżyć fundusz świadczeń socjalnych. Dodał, że pozostałe działania mają na celu
kontrolę kosztów, czyli zasadności kierowania na badania diagnostyczne oraz wydatkowania
środków na zakupy.

Przewodnicząc Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk zapytał, czy jest szansa,
że dofinansowanie na kontrakty będzie zwiększone, ponieważna komisjach uzyskali informację,
iż było dużo nadwykonań, które zostały uregulowane w tym roku.

Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich Wojciech Przybyłski oznajmił,

że nadwykonania w roku 2019 wynosiły 12000000 zł i prawie 75% po pierwszym półroczu

zostało uregulowanych. Natomiast nadwykonania po pierwszym półroczu bieżącego roku
wynoszą l 200 000 zł , gdyż takie spustoszenie spowodowała pandemia, był nakaz NFZ
by wstrzymać wszelkie planowane przyjęcia i zabiegi. Dodał, że odmrożenie szpitala w maju
również było decyzją NFZ, natomiast szpital nie odzyska pieniędzy, ponieważ kontrakty
na endoprotezę stawu biodrowego, która dawała około 8 000 000 zł czy zabiegi na zaćmę

nie zostaną zrealizowane, gdyż pacjenci rezygnują z planowych zabiegów na które czek się dwa
lat. Reasumując stwierdził, że jedynym postulatem jaki ma jednostka zarządzająca szpitalem
to jest utrzymanie finansowania mimo niewykonania kontraktów i zwiększenie wyceny
procedur.

Na tym dyskusję zakończono.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich za rok 2019.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: l , WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU:O, NIEOBECNI: O

Wyniki imienne:
ZA (20)
Dariusz Banasik, Lilla Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz
Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk, Marian Król, Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, JarosławLasota,
Danuta Leśniewicz, Wojciech Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Robert
Plech , Bogdan Soboń, Jarosław Staciwa, Beata Zbróg
PRZECIW (1)
Wiesław Skowron

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Rada większością głosów podjęła Uchwałę

Nr XIXJ4112020 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej ZespołuOpieki Zdrowotnej
w Końskich za rok 2019.

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.
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f) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

za 2019 rok,

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk odczytał projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

za 2019 rok.

W dyskusji wzięli udział:

Starosta Grzegorz Piec oznajmił, żejest to analogia w stosunku do 2019 roku , szpital potrzebuje
pomocy i Zarząd nigdy nie był przeciw, żeby pomagać, z tym, że jest jedna mała różnica

w związku z wyrokiem Trybunału Konstytucyjnego z 2019 roku, który mówi o tym,
że po 21 maja tracą moc pewne zapisy. W związku z tym nie wiadomo jaka będzie sytuacja po
tej dacie, jeśli chodzi o długi szpitala. Dodał, że można zatwierdzić sprawozdanie i iść w
kierunku, że jest 9 miesięcy, żeby pokryć stratę tylko, że w budżecie nie będzie środków na
realizację innych zaplanowanych inwestycji. Biorąc pod uwagę wszystkie argumenty oznajmił,

że uważa, iż zasadne jest, aby sprawozdanie odrzucić, ponieważ problem, który jest do dziś jest
spowodowany sytuacjąz roku 2018. Dodał, że obecny Zarząd będzie wspierał szpital w realizacji
inwestycji tak jak to czynił dotychczas, ponieważ nie było sytuacji, że dyrektor zwrócił się

do Zarządu o wsparcie i uzyskał odpowiedź negatywną. Przypomniał, że w 2014 roku Powiat
udzielił wsparcia dla szpitala w kwocie 4 000 zł, 2015 - 200000 zł, 2016 - 300000 zł 2017
i 2018 - Ozł, 2019 - 615 000 zł, 2020 - 800 000 zł. Poprosił Panią Skarbnik, aby przedstawiła

sytuację finansową Powiatu Koneckiego.

Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich Wojciech Przybylski stwierdził, że Pan
Starosta ma rację, iż nie wiadomo co będzie za rok czy dwa, ponieważ wyrok Trybunału

Konstytucyjnego mówi wyraźnie, że rząd jest zobowiązany do przedstawienia nowego prawa,
ale dopóki nie zostanie przedstawione prawo w mocy, utrzymane jest stare prawo. Czyli,
rzeczywiście, mimo że jest wyrok Trybunału Konstytucyjnego, to pokrycie wyniku finansowego
spoczywa na właścicielu. Dodał, że Pan Starosta powiedział bardzo ważną sprawę, o której też

mówił , że zatwierdzenie sprawozdania finansowego rocznego nie wiąże się z automatycznym
pokryciem ujemnego wyniku, w różnicy pomiędzy amortyzacją a wynikiem finansowym. Rada
ma dziewięć miesięcy, w ciągu których rząd może podjąć decyzję taką jaka jest propozycja,
że szpitale przejmie organ państwa, to w takim przypadku przejmie również z nie pokrytymi
zobowiązaniami. Zaznaczył, że zatwierdzenie sprawozdania finansowego daje możliwości

na pozyskanie nowych środków finansowych na działalność szpitala, a jeśli po 9 miesiącach

Rada Powiatu nie podejmie uchwały o pokryciu straty to nic się nie dzieje. Podziękował Staroście

oraz Radzie Powiatu za dotychczasową pomoc podkreślając, że szpital oczekuje zatwierdzonego
sprawozdania finansowego by móc realizować potrzebne inwestycje.

Radny MichałCichocki poprosił o zabranie głosu przez Panią Skarbnik.

Skarbnik Powiatu Edyta Drążkiewicz poinformowała, że każda ze stron mówi prawdę,

ponieważ niezatwierdzenie sprawozdania powoduje komplikacje w pozyskaniu środków,

natomiast zatwierdzenie zobowiązuje Radę Powiatu do podjęcia następnej uchwały o pokryciu
straty. Dodała, że wątpliwości prawne budzi sytuacja taka, że jest wyrok Trybunału

Konstytucyjnego który mówi, że w ciągu 18 miesięcy rząd musi przygotować zmianę

do przepisu, dlatego że uznano, iż artykuł 59 jest niezgodny z artykułem 160 Konstytucji.
Ponadto wątpliwości na dzień dzisiejszy budzi termin, od którego będzie liczone te dziewięć

miesięcy, gdyż zgodnie z przepisami ustawy o działalności leczniczej podmiot tworzący musi
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pokryć stratę w ciągu dziewięciu miesięcy. Natomiast przepisy COVID spowodowały

przesunięcie tego terminu o trzy miesiące i stąd na sesji jest podejmowana uchwała,

a nie z końcem czerwca i czy te dziewięć miesięcy upłynie trzy miesiące później tego nikt
na dzień dzisiejszy nie wie. Nadmieniła, że problem ze stratą jest tylko taki, że jest to wydatek
bieżący, który wpływa na relacje wynikające z ustawy, które ustawodawca ustalił. Dużo

łatwiejsze dla powiatu jest wsparcie finansowe z punktu widzenia spełnienia relacji ustawy
o finansach publicznych na inwestycje, natomiast strata jest wydatkiem bieżącym.

Poinformowała, że budżetu tegoroczny w tej chwili ma ujemną relację, ale ona się będzie

zmieniać i podejrzewa, że na koniec roku nie będzie ujemna, dlatego że udział w podatku
dochodowym od osób fizycznych, który załamał się w kwietniu, załamał się we wszystkich
jednostkach samorządu terytorialnego powoli zaczynamy odrabiać. Niemniej jednak, to jest
ta trudność, gdyż ustawodawca nie do końca powiązał wszystkie przepisy ustawy, ponieważ

zjednej strony podmiot tworzący ma pokryć stratę, która jest wydatkiem bieżącym, a z drugiej
podmiot ten nie ma narzędzi do tego, że w razie sytuacji kryzysowej , może na ten cel zaciągnąć
kredyt czy pożyczkę.

Radny MichałCichocki oznajmił, że nie ma wątpliwości co do tego, że sprawozdanie finansowe
przygotowane jest rzetelnie i przedstawia faktyczną sytuację finansową szpitala i że Rada staje
przed dylematem, ponieważ podejmując decyzję dzisiaj , musi podjąć uchwałę w ciągu

dziewięciu miesięcy. Zapytał co się stanie w momencie przyjęcia sprawozdania finansowego
i jednocześnie pod obrady sesji Rady Powiatu trafiłaby uchwała, ale Rada by jej nie podjęła, czy
taka sytuacja chroni Radę przed pokryciem straty czy w dniu dzisiejszym należy zająć

definitywne stanowisko w tej sprawie. Dodał, że całość polityki zarządzania stawianej przed
Radą jest ogromna, a więc nie można zdecydować się na pokrycie straty finansowej i wziąć na
siebie obowiązek odmawiania realizacji potrzebnych inwestycji w innych dziedzinach.

Starosta Grzegorz Piec odpowiedział, że na ten moment nie majednoznacznej opinii, gdyż przy
założeniu, że problem zadłużenia szpitali będzie rozwiązany to czy wtedy prawodawca
nie zapyta kto podjął decyzję i zatwierdził sprawozdanie i zobowiązał się do spłacenia straty.

Radny Michał Cichocki dodał, że jeśli jest niepewność prawna to uważa, że Radni powinni
usłyszeć opinię prawnika.

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił10- minutowąprzerwę.

Wznowiono obrady sesji.

Radca Prawny Iwona Bogacka-Urban oznajmiła, że zarówno jednajak i druga strona ma w tej
sprawie rację. Rozumie Pana Dyrektora, że niezatwierdzenie sprawozdania finansowego
powoduje komplikacje dla ZOZ-u nie mniej jednak patrząc z punktu widzenia powiatu to organ
założycielski nie ma obowiązku zatwierdzenia sprawozdania finansowego. Jeżeli sprawozdanie
finansowe nie zostanie zatwierdzone to wówczas organ założycielski- podmiot tworzący nie ma
obowiązku pokrycia straty finansowej netto ZOZ. Dodała, że z art. 59 ust. 2 Ustawy
o działalności leczniczej wynika, że podmiot tworzący zobowiązany jest w terminie 9 miesięcy

od upływu terminu do zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego
Zakładu Opieki Zdrowotnej pokryć stratę netto za rok obrotowy tego zakładu w kwocie, jaka
nie może być pokryta samodzielnie przez ten zakład albo w ciągu dwunastu miesięcy od upływu

terminu, określonego wyżej, wydać rozporządzenie, zarządzenie albo podjąć uchwałę

o likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej. Nadmieniła, że artykuł 59
ust. 2, był przedmiotem rozważańTrybunałuKonstytucyjnego i 20 listopada 2019 roku Trybunał
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Konstytucyjny wydał wyrok, w którym stwierdził, że artykuł 59 ust. 2 w związku z innymi,
różnymi przepisami jest niezgodny z Konstytucją, ale w punkcie drugim wskazał, że przepis
wymieniony w części pierwszej, traci moc obowiązującą po upływie osiemnastu miesięcy

od dnia ogłoszenia wyroku w Dzienniku Ustaw Rzeczypospolitej Polskiej . Czyli, zakładając

od dnia ogłoszenia tego wyroku, około maja 2021 roku, ten przepis straciłby moc i nie wiadomo
jaka będzie sytuacja prawna w przyszłym roku, ale z pewnością rząd będzie przygotowywał

propozycje w celu zmiany zapisu. Ponadto nie wiadomo jest czy zobowiązania podmiotów będą

umorzone czy jednak do czasu wydania nowych przepisów będą podlegały dotychczasowemu
ustawodawstwu. Wspomniała, żew roku ubiegłym Starosta Konecki wystosował pisma
do Ministerstwa Zdrowia. W odpowiedzi Ministerstwo Zdrowia w piśmie z 9 kwietnia 2019roku
wypowiedziałosię, że Ustawa z dnia 15 kwietnia o działalności leczniczej nie zawiera sankcji za
niewypełnienie obowiązku, o którym mowa w artykule 59 ust. 2 pkt 2, czyli nie zawiera tej
sankcji, że jest obowiązekpokrycia automatycznie, natomiast do kontroli działalności jednostek
samorządu terytorialnego są upoważnione Regionalne Izby Obrachunkowe. W związku z czym,
jeżeli podjęta by była uchwała o zatwierdzeniu takiego sprawozdania to, Rada Powiatu bierze
na siebie obowiązek pokrycia tej straty. Trudno powiedzieć, jak organy kontroli finansowej
ewentualnie by podeszły do tego , jeżeli powiat tego obowiązku nie spełni. Dodatkowo w piśmie

wskazano, że konsekwencje za naruszenie przez organy powiatu przepisów ustaw określają art.
86,83 i art. 84 Ustawy o samorządzie powiatowym. W szczególności Vi myśl art. 84 ust 1 wyżej
wymienionej ustawy, w razie nierokującego nadziei na szybką poprawę i przedłużającego się

braku skuteczności w wykonywaniu zadań publicznych przez organy powiatu Prezes Rady
Ministrów, na wniosek ministra właściwego do spraw administracji publicznej, może zawiesić

organy powiatu i stanowić zarząd komisaryczny na okres do dwóch lat, nie dłużej jednak niż

do wyboru zarządu przez radę w kolejnej kadencji.

Dyrektor Zespolu Opieki Zdrowotnej w Końskich Wojciech Przybylski dodał, że rozmawiał
z Wiceprezesem RIO czy uchwała dotycząca pokrycia straty jest przedmiotem badania przez
RIO usłyszał, że nie jest to przedmiotem badania RIO.

Na tym dyskusję zakończono.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poddałpod głosowanie projekt uchwały.

Glosowano w sprawie:
zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

za 2019 rok.

Wyniki glosowania
ZA: 12, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O

Wyniki imienne:
ZA (12)
Dariusz Banasik, Michał Cichocki, Grzegorz Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk, Łukasz Kubka,
Danuta Leśniewicz, Wojciech Owczarek, Jolanta Pacocha, Grzegorz Piec , Robert Plech,
Wiesław Skowron, Jarosław Staciwa
PRZECIW (7)
Dorota Duda, Marian Król , Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota, Paweł Pękala, Bogdan Soboń,

Beata Zbróg
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Lilla Brożyna, Marian Domagała

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Rada większością głosów podjęła Uchwałę

Nr XIXl42/2020 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Zespołu Opieki
Zdrowotnej w Końskich za 2019 rok.

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.

g) zmiany uchwały Nr XXIII/3/200 1 Rady Powiatu w Końskich z dnia 7 lutego 200 l r. w sprawie
przystąpienia Powiatu Koneckiego do stowarzyszenia pod nazwą Towarzystwo Wspierania
Rozwoju Powiatu "Wszechnica Konecka".

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały

Nr XXIII/3/200 1 Rady Powiatu w Końskich z dnia 7 lutego 200 l r. w sprawie przystąpienia

Powiatu Koneckiego do stowarzyszenia pod nazwą Towarzystwo Wspierania Rozwoju Powiatu
"Wszechnica Konecka" była omawiana na Komisji Praworządności i Bezpieczeństwa

Publicznego oraz Budżetu, Rolnictwa, Zdrowia i Oświaty przez Naczelnika Wydziału Polityki
Społecznej , Oświaty i Zdrowia Pana Krzysztofa Stacherę i uzyskał pozytywne opinie .

W dyskusji wzięli udział:

Radna Dorota Duda zapytała o jakie nowe cele statutowe Stowarzyszenie "Wszechnica
Konecka" rozszerza swoją działalność oraz na co przeznaczone będą zwiększone środki.

Zwróciła uwagę, że projekt uchwały sformułowanyjest dość lakonicznie i w związku z tym prosi,
aby Prezes Stowarzyszenia przybliżył Radzie na co przeznaczone zostaną zwiększone o 25 %
środki. Zapytała czy sprawozdanie finansowe wpływa do Wydziału Polityki Społecznej ,

Oświaty i Zdrowia. Dodała, że roboty publiczne czy prace interwencyjne nie są zadaniem
finansowanym w 100 % przez Wszechnicę Konecką, ponieważ pozyskiwane są środki

z Powiatowego Urzędu Pracy . Zapytała w jaki sposób wpłynął wniosek na Zarząd Powiatu
w sprawie zwiększenia kwoty dofinansowania, ponieważ prezes jest również członkiemZarządu
Powiatu.

Członek Zarządu Powiatu Jarosław Staciwa odpowiedział, że Zarząd Wszechnicy Koneckiej
zwraca się z prośbą do Rady Powiatu o zmianę uchwały w sprawie zmiany kwoty składki z 1,60
na 2 złote. Uzasadnieniem jest wzrost płacy minimalnej , spadek liczby mieszkańców oraz
zwiększona liczba zadań statutowych. Ponadto odczytał cele, które zostały dodane do Statutu
Stowarzyszenia "Wszechnica Konecka". Dodał , że jeśli chodzi o podejmowane decyzje
na posiedzeniu Zarządu, to w kwestii Wszechnicy zawsze się wstrzymuje od głosu.

Radna Dorota Duda (Ad Vocem) dodała, że cele wymienione przez prezesa realizują jednostki
powiatowe, które tak naprawdę mają takie zadania, a nie inne, a więc uważa, że rozszerzenie
tych kwestii przez stowarzyszenie wydaje się jakby pewnym przerysowaniem, a nawet ,
w związku z tym, ta kwota jest za mała. Ponadto nie wiadomo i nie ma informacji na jakiej
podstawie został ten przelicznik dokonany , że akurat te 25 % będzie w stanie zaspokoić

wszystkie potrzeby, bo jest ich bardzo dużo i może być również tak, że w tych celach mieści się

absolutnie wszystko. Zwróciła uwagę, że mało kto wie czym tak naprawdę zajmuje się

"Wszechnica Konecka" i w jaki sposób osoby chętne do podjęcia pracy w ramach robót
publicznych mają się dowiedzieć, czy są środki i do kogo się zwracać.
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Starosta Grzegorz Piec przypomniał, że "Wszechnica Konecka" działa 20 lat i w jaki sposób
byli ludzie zatrudniani do tego momentu może Pani Radna zapytać byłego Pana Starostę, tym
bardziej że była członkiem Zarządu. Dodał, że wie jak wcześniej byli ludzie zatrudniani i można
porównać, jak wyglądałozatrudnienie , a jak jest na obecną chwilę, ponieważ widzi jak to działa.

Zwrócił uwagę, że społeczeństwo posiada wiedzę, gdzie zapytać o pracę, jeśli chcą być

zatrudnieni w ramach robót publicznych.

Radna Dorota Duda stwierdziła, że pytanie skierowane było do prezesa.

Członek Zarządu Powiatu Jarosław Staciwa oznajmił, że jeśli Pani Radna sobie życzy to takie
sprawozdanie zostanie udostępnione.

Radna Dorota Duda ponowiła pytanie skąd ludzie mają pozyskać informacje, ponieważ

na stronie internetowej nie widziała. Oznajmiła, że nigdy nie należała do "Wszechnicy
Koneckiej " i nie uczestniczyła w żadnych rozmowach na ten temat i prosi, aby żadnych

insynuacji pod jej adresem nie kierować.

Członek Zarządu Powiatu Jarosław Staciwa poinformował, że głównym informatorem jest
Powiatowy Urząd Pracy.

Radna Dorota Duda zapytała, czy można liczyć na zaktualizowanie informacji na stronie
internetowej.

Członek Zarządu Powiatu Jarosław Staciwa odpowiedział, że trwają pracę nad
uaktualnieniem strony internetowej , ponieważ tak jak Starosta już wcześniej nadmienił

"Wszechnica Konecka" działała już od dwudziestu lat i są pewne zaniedbania. Odnosząc się

do zatrudnienia oznajmił, że obecnie jest nacisk na zatrudnianie pracowników gospodarczych,
którzy będą przeprowadzali remonty w starostwie i jednostkach podległych.

Radna Dorota Duda dodała, że jej pytanie dotyczyło tych zarzutów uznaniowości na przykład

przy zatrudnieniu, a z tego co Pan Prezes powiedział jest transparentność i o to jej właśnie

chodziło, że jest zachowana celowość i transparentność działań.

Wicestarosta Wiesław Skowron oznajmił, że słuchając wypowiedzi Pani Radnej, wykazuje
ogromne zdziwienie, ponieważ uważa, że byłoby wspaniale, gdyby poprzedni Zarząd zostawił

po sobie rozwiązania na bazie których w tym momencie można by było się opierać. Przypomniał,

że kilkakrotnie w poprzedniej kadencji zwracał się w sprawach udzielenia informacji
o prowadzeniu przez Zarząd Wszechnicy , ale nigdy takich danych nie otrzymał.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poprosił, aby dyskusja dotyczyła

projektu uchwały, a nie historii.

Radna Dorota Duda (Ad Vocem) oznajmiła, że nigdy nie była w zarządzie, nie była członkiem

i nie należała do "Wszechnicy Koneckiej" i wydaje jej się, iż jest mowa o dwóch różnych

rzeczach i nastąpiło kompletne nieporozumienie. W związku z tym poprosiła, aby nie kierować

do niej żadnych uwag dotyczących "Wszechnicy Koneckiej". Dodała, że zadaje pytania, które
kierowane są do niej , a poza tym zaczął się nowy rozdział w historii i pyta jak dzisiaj to jest
zorganizowane, ponieważ jest nowy prezes, który ma jak widać wiele pomysłów i inwencji
twórczych.

Na tym dyskusję zakończono.
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Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały Nr XXIII/3/200l Rady Powiatu w Końskich z dnia 7 lutego 2001 r. w sprawie
przystąpienia Powiatu Koneckiego do stowarzyszenia pod nazwą Towarzystwo Wspierania
Rozwoju Powiatu "Wszechnica Konecka".

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O

Wyniki imienne:
ZA (20)
Dariusz Banasik, Lilia Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz
Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk, Marian Król, Łukasz Kubka, Jarosław Lasota, Danuta
Leśniewicz, Wojciech Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Robert Plech,
Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, Jarosław Staciwa, Beata Zbróg
PRZECIW (1)
Czesław Kurcbart

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Rada większością głosów podjęła Uchwałę

Nr XIXJ43/2020 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/3/200l Rady Powiatu w Końskich z dnia
7 lutego 2001 r. w sprawie przystąpienia Powiatu Koneckiego do stowarzyszenia pod nazwą

Towarzystwo Wspierania Rozwoju Powiatu "Wszechnica Konecka".

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.

Ad.6.
Przyjęcie protokołu wraz z wnioskami z kontroli przeprowadzonej przez Komisję

Rewizyjną.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Michał Cichocki przedstawił protokołu wraz
z wnioskami z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną.

Dyskusji nie przeprowadzono.

PrzewodniczącyRady Powiatu poddał pod głosowanie protokołu wraz z wnioskami z kontroli
przeprowadzonej w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Baryczy.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu wraz z wnioskami z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną

w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Baryczy .

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ : 4, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O

Wyniki imienne:
ZA (17)
Dariusz Banasik, Lilia Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała, Grzegorz Jóźwik,

Zbigniew Kowalczyk, Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Danuta Leśniewicz, Wojciech
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Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Robert Plech, Wiesław Skowron,
Jarosław Staciwa, Beata Zbróg
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Dorota Duda, Marian Król, Jarosław Lasota, Bogdan Soboń

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Rada większością głosów przyjęła protokołu

wraz z wnioskami z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną.

Protokół z przeprowadzonej kontroli przechowywany jest w Biurze Rady Powiatu w Końskich.

Ad.7.
Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk odczytał pisma:

• sprawozdania roczne z działań podejmowanych w roku 2019 przez PaństwoweGospodarstwo
Wodne Wody Polskie na terenie nadzorów wodnych: w Skarżysku- Kamiennej, Szydłowcu,

Przysusze oraz Włoszczowie.

• pisma od Świętokrzyski Wojewódzki Konserwator Zabytków w Kielcach w sprawie udzielenia
dotacji w wysokości 20 000, 00 zł dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Wawrzyńca w Lipie
oraz Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Jacka i Św. Katarzyny Aleksandryjskiej w Odrowążu

w wysokości 22 000,00 zł.

• pismo od Burmistrza Miasta i Gminy Końskie z dnia 10 sierpnia 2020 roku w sprawie
podtrzymania deklaracji udzielenia Powiatowi Koneckiemu pomocy w realizacji
wymienionych przedsięwzięć.

• pismo od Naczelnika Urzędu Skarbowego w sprawie analizy oświadczeń majątkowych.

• pismo z dnia 11 września od Radnych Rady Powiatu w sprawie zatrudnienia Pani Iwony
Wielgopolan na stanowisku dyrektora Domu Pomocy Społecznej "Etola".

• interpelacja z dnia 11 września od Radnych Rady Powiatu w sprawie pracy Wydziału

Komunikacji i Transportu.
• odpowiedź Starosty na pismo Związku Zawodowego Pracowników Domu Pomocy Społecznej

"Etola" w Rudzie Pilczyckiej w związku z przyjęciem nowego mieszkańca tej jednostki.
• pismo od Naczelnika Urzędu Skarbowego w sprawie analizy oświadczeń majątkowych

Radnych Rady Powiatu.
• pismo od Burmistrza Miasta i Gminny Końskie z dnia 25 września w sprawie ponowienia
prośby współpracy przy realizacji inwestycji na drogach powiatowych w Gminnie Końskie.

Odczytana korespondencja stanowi integralna część niniejszego protokołu.

W dyskusji wzięli udział:

Radny Marian Król zapytał jakie są efekty rozmów oraz jakie działania uczynił Pan Starosta ,
aby rozwiązać konflikt między pracownicami Domu Pomocy Społecznej Etola a Panią Dyrektor.

Starosta Grzegorz Piec odpowiedział, że nie jest stroną, ponieważ jest to konflikt pomiędzy
związkami zawodowymi a Panią Dyrektor i między pracownikami a Panią Dyrektor. Dodał,

że on starał się doprowadzić do ugody jednak, żeby tak było muszą chcieć tego obie strony
i nikogo na siłę nie zmusi do współpracy. Zwrócił uwagę, że za funkcjonowanie ośrodka

odpowiada Pani Dyrektor i jeśli coś złego będzie się działo w Domu Pomocy Społecznej
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to będzie rozmawiał z Panią Dyrektor. Dodał, że konflikty między pracownikami czy związkami

zawodowymi a dyrektorem rozwiązują sądy anie Starosta .

Radna Dorota Duda oznajmiła, że z wracając się Szanowni Państwo wyraża tym słowem

szacunek dla Państwa Radnych i oczekuje tego samego, ponieważ wszyscy wybrani zostali przez
mieszkańców poszczególnych gmin, uzyskali szeroki mandat zaufania. W związku z tym
poprosiła, aby utarczki słowne i personalne ataki zakończyć, gdyż obowiązkiem radnego jest
realizacja mandatu i jeśli pytania są sformułowane w sposób merytoryczny to oczekuje takich
samych odpowiedzi.

Starosta Grzegorz Piec zgodził się z Radną i poprosił, aby to było w obie strony. Nawiązując
do interpelacji Radnych dotyczącej Wydziału Komunikacji i Transportu w której padło

sformułowanie "iż Starosta wystraszył się Koronawirusa, czy że zamknęli się w Starostwie"
uważa za daleko idące . Zwrócił uwagę, że obowiązkiem Starosty jest dbanie o mieszkańców,

ale i o pracowników.

Radna Dorota Duda (Ad Vocem) oznajmiła, że nie mówiła o pismach, ponieważ na papierze
zupełnie inaczej brzmi tekst czytany, a zupełnie inaczej w formie napaści słownej , gdyż w formie
ogromnych emocji można kogoś zaatakować. Dodała, że chodzi jej o rozmowy i o obrady,
ponieważ pisma zawsze wpływały i będą wpływać w różnym tonie, natomiast mowa jest
o prowadzeniu rozmów, dialogu , żeby przyjęta została zasada pytanie- odpowiedź.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk stwierdził, że stara się prowadzić obrady
w sposób kulturalny , żeby każdy z Radnych miał możliwość wypowiedzenia się, ale niestety
zdarzają się sytuacje, że emocje czasami ponoszą. Zwrócił uwagę, aby rozmowy były

merytoryczne i służyły rozwiązywaniu problemów, z którymi mieszkańcy się zgłaszają.

Wicestarosta Wiesław Skowron poinformował, że interpelacja Radnych skierowana została

do Zarządu, ale również do wiadomości Rady, a podnoszone zarzuty są w jego ocenie
nieprawdziwe, celową i świadomą manipulacją, która została upubliczniona. Dodał, że treści

podnoszone w piśmie o "pozbyciu się specjalistów" są nieprawdziwe , ponieważ nie odsunął

żadnego specjalisty od pracy. Zaproponował Panu Naczelnikowi Struzikowi oraz jego Zastępcy,

aby zrezygnowali z funkcji, ponieważ było dużo uwag i zastrzeżeń i nie sposób było dalej
tolerować takiej formy pracy. Propozycja jaką Pan Naczelnik otrzymał była na takich samych
warunkach, w tym samym wydziale z tym samym wynagrodzeniem, jednak Pan Naczelnik
nie zgodził się pracować w tym samym wydziale i zaproponował inne stanowisko w Starostwie.
Natomiast Zastępca Naczelnika pozostał w tym samym wydziale na własne życzenie, na tych
samych warunkach wynagrodzenia. Radni piszą nieprawdę i podpisuj się pod sprawami , które
nie mają miejsca podważając tym samym kompetencje i umiejętności pracowników. Poprosił,

aby Pani Naczelnik Wydziału Komunikacji przedstawiła, jak wyglądapraca wydziału. Odnosząc

się wypowiedzi Pani Radnej Dudy, do której odnosi się z szacunkiem zwrócił uwagę,

że zawodowo wykonuje zawód nauczyciela, a w Karcie Nauczycielajest zapis, że od nauczyciela
wymaga się właściwej etyki i moralności . Zwracając się do pozostałych Radnych, którzy
podpisali się pod interpelacją oznajmił, że jeżeli będą kontynuować celową, umyślną anty
kampanię przeciwko jego osobie, ale też pracownikom podległym pod jego zakres czynności,

skieruje sprawę do odpowiednich organów.

Radny Bogdan Soboń oznajmił, że dwadzieścia lata jest już Radnym i nie spotkał się z tym,
żeby Radnym grożono z powodu składania interpelacji. Odnosząc się do kwestii Wydziału

Komunikacji stwierdził, że złożona interpelacja była wynikiem otrzymywanych telefonów
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od wyborców i ujawnionego artykułu w celu usprawnienia działań wydziału. Nadmienił,

że nie można ukryć rzeczy , że porozumienie porozumieniem, ale sprawa w sądzie w Skarżysku

z pozwu Naczelnika Wydziału Komunikacji się toczy. Zwrócił uwagę, że wszyscy mają takie
same mandaty radnych i każdemu należy się szacunek, dlatego nie pozwolą się zastraszyć,

ponieważ wykonują swoje obowiązki .

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk zwrócił uwagę, że dyskusja niczemu
nie służy a są różne pisma i sprawy i należy na nie odpowiadać i wyjaśnić.

Wicestarosta Wiesław Skowron (Ad Vocem) podkreślił, że Rady Soboń źle albo świadomie

rozumie to co on przedstawił, ponieważ nie zgłasza sprawy do prokuratury na ten moment
odnośnie możliwości składania interpelacji tylko w kwestii treści , które są podawane. Odnosząc
się do złożonego w sądzie odwołania przez naczelnika stwierdził, że miał takie prawo. Poprosił
w imieniu Zarządu o udzielenie głosu Pani Naczelnik Wydziału Komunikacji.

Radny Bogdan Soboń odnosząc się do kwestii wypowiedzi na sesji Rady Powiatu w stosunku
do koleżanki Doroty Dudy rozpoczynającej się od Karty Nauczyciela, od moralności i etyki,
oznajmił, że uważa, iż zostały przekroczone pewne granicę. W związku z tym poprosił Pana
PrzewodniczącegoRady Powiatu, aby był wrażliwy na właśnie takie kwestie i stał na straży

właśnie tego typu wypowiedzi.

Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu Bożena Dąbrowska poinformowała,

że WydziałKomunikacji i Transportu pracuje cały czas na pełnych obrotach od pierwszego dnia
ogłoszenia stanu epidemicznego. Jest prawdą, że kilku pracowników było nieobecnych, ale
w tym czasie, również w porównaniu do roku ubiegłego i roku 2018 wykonywanajest takasama
ilość spraw, a nawet więcej. Dodała, że od 2020 roku doszły kary za niedopełnienie obowiązku

zgłoszenia zbycia bądź nabycia pojazdów i te obowiązki, gdzie spraw jest na dzień dzisiejszy
około 741 wykonuje cały czas jedna osoba. Odnośnie kwestii poruszanych w interpelacji
dotyczących kolejek przed urzędem oznajmiła, iż nikt nie ma wpływu na to, że ludzie
przyjeżdżają i stoją w tych kolejkach. Nadmieniła, że w okresie stanu epidemicznego przy
zamkniętych drzwiach wpływało dziennie około 133 przesyłki, a więc łatwo jest policzyć ile
spraw daje to w ciągu miesiąca. Ponadto ludzie, którzy byli zapisani wcześniej w tak zwanym
systemie telefonicznym byli wpuszczani do wydziału z zachowaniem wszelkich obostrzeń.

Odnośnie terminów poinformowała, że były trzy miesięczne terminy, ale na ten moment są wolne
terminy już na październik. Podkreśliła, że nikt z pracowników nie odnosi się źle do klientów,
pracują nienagannie w bardzo przyjemnej atmosferze.

Radna Dorota Duda oznajmiła, że wypowiedź, która została zarejestrowana na nośnikach

okazuje się, że jest pod jej adresem absolutnym atakiem i od tej pory będzie obserwować

to co nastąpi względem jej osoby i rodziny. Zwróciła uwagę, że też sobie to nagranie skopiuje,
ponieważ będąc nauczycielem 30 - letnim stażem nie życzy sobie tego typu uwag na temat
moralności i etyki zawodowej i zachowania. Dodała, że występuje tutaj jako radna, reprezentując
interesy mieszkańców i obowiązkiem radnej jest zadawanie pytań i zauważanie

nieprawidłowości.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk podkreślił, że wszyscy powinniśmy

dążyć do tego, żeby takich sytuacji unikać, a jeżeli ktoś poczuł się urażony to jako
przewodniczącyprzeprasza. Dodał, że będzie się starał, żeby do takich sytuacji nie dochodziło.

Nadmienił, że czytał interpelację i zauważył, że padły w niej bardzo mocne słowa, a następnie
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odczytał jej fragment. Reasumując stwierdził, że problemy w wydziałach komunikacji pojawiły
się we wszystkich Starostwach, a sytuacja na obecną chwilę już się poprawia.

Na tym dyskusję zakończono.

Ad.S.
Zamknięcie obrad XIX sesji Rady Powiatu.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk
zamknął obrady XIX sesji Rady Powiatu w kadencji 2018-2023 .

Przygotował(a) : Iwona Cholewa
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl
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